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Dit jaar was een memorabel jaar, alleen al omdat onze vereniging 50 jaar bestond. Dat hebben we op 

11 maart feestelijk gevierd met een bijeenkomst in de Cultuurschuur. Er werden diverse boeiende 

presentaties gehouden en na afloop kon er worden nagepraat onder het genot van een hapje en een 

drankje. 

Momenteel telt de vereniging 103 leden.  

31 december 2023 bestond het bestuur uit: 

penningmeester:  Jeroen van Assema 

secretaris   Ada Engel 

lid:   Wim Tijsen 

 

Tijdens de algemene ledenvergadering in maart hebben we afscheid genomen van Bob Woets en 

Jeroen van Assema. Bob heeft 9 jaar in het bestuur gezeten, waarvan de laatste jaren als voorzitter. 

Jeroen maakte 6 jaar deel uit van het bestuur, waarvan de laatste jaren als penningmeester. 

Omdat zich geen nieuwe bestuursleden hebben aangemeld, zouden we zonder penningmeester 

zitten en dat gaat niet. Jeroen wilde het werk van penningmeester nog wel een poosje doen, maar 

zonder verder deel uit te maken van het bestuur. Dit betekende dat het bestuur nu officieel uit slechts 

2 personen bestond.  

 

In 2023 organiseerden we 11 excursies.  De drukst bezochte was de traditionele nachtegalenexcursie, 

begin mei. Hier waren maar liefst 25 deelnemers aanwezig. Gelukkig lieten de nachtegalen zich erg 

goed horen. Verder waren er 2 excursies aan het Wad (samen 15 deelnemers) en een wandeling in 

het  Dijkgatbos (9 deelnemers) waar we naast allerlei andere soorten, uitgebreid de bosrietzanger 

konden beluisteren. 

Ook de nachtzwaluwenexcursie in Schoorl (2 deelnemers) stond weer op het programma en deze 

keer lieten de nachtzwaluwen zich niet alleen horen, maar ze lieten zich ook zien in de schemer. 

Er was een plantenexcursie (5 deelnemers), een vlinderexcursie (3 deelnemers) en een avond over 

nachtvlinders met 1 deelnemer. Deze laatste excursie verdient absoluut meer belangstelling, want 

ook hier valt heel veel te zien en te ontdekken. En er zitten, wat je misschien niet zou verwachten, 

prachtige soorten bij. 

Er was een dagexcursie naar Texel (9 deelnemers) en een excursie waarbij het ringen van vogels werd 

uitgelegd en kon worden bekeken (9 deelnemers). De geplande excursie naar vogels op geïnundeerd 

land ging niet door. 

 

Naast deze excursies vonden er ook een aantal ledenbijeenkomsten plaats. Om te beginnen de 

nieuwjaarsbijeenkomst in januari. 

Verder was er in februari de workshop ‘Vogels Tellen’ van Sovon. Het aantal deelnemers aan deze 

lezing was helaas bedroevend laag. In juni was er een lezing over (nacht)vlinders en ook deze werd 

zeer matig bezocht.  

Het bestuur kwam bijna iedere eerste maandag van de maand (meestal digitaal) bij elkaar. 

We hebben ons afgevraagd hoe het komt dat de opkomst bij allerlei ‘binnenactiviteiten’ zo laag is. 

Het is opvallend dat het juist na de coronaperiode zo is afgenomen. Dat blijkt een landelijke trend, 

maar daarnaast zou een van de redenen kunnen zijn dat de Dijkgatshoeve niet voor iedereen zo 

makkelijk te bereiken is, zeker niet in de winter. Een andere reden zou kunnen zijn dat mensen er in 

de zomer veel op uit trekken en er dan gewoon niet zijn. 



We hebben als bestuur toen besloten om de avonden niet meer in de Dijkgatshoeve, maar in de 

Cultuurschuur in Wieringerwerf te houden. Vervolgens plannen we de avonden alleen nog in de 

winter. Dan zijn mensen over het algemeen veel meer thuis en heeft men misschien minder te doen.  

Er zit natuurlijk wel een kostenplaatje aan het verplaatsen van de ledenavonden naar de 

Cultuurschuur. Mede om die reden nodigen we ook niet-leden uit om lezingen bij te wonen. We 

vragen aan hen dan een kleine bijdrage. Er werd altijd al een bijdrage voor koffie en thee gevraagd, 

dat blijft hetzelfde. 

In oktober was de eerste bijeenkomst in de Cultuurschuur met een lezing over de Zeearend. Hier 

waren zo’n 30 mensen aanwezig.  

In november was er een algemene ledenvergadering. Hier is gesproken over de toekomst van 

Wierhaven, met name over het vinden van bestuursleden. Wim Tijsen treedt in maart af en Ada Engel 

wil niet herkozen worden. Zij blijft voorlopig nog wel de taken van secretaris uitvoeren tot er een 

opvolger is. Jeroen van Assema is in november weer benoemd als bestuurslid omdat je geen 

penningmeester blijkt te kunnen zijn zonder ingeschreven te staan bij de KvK. Maar zeker voor Jeroen 

hebben we dringend behoefte aan een opvolger. 

In deze vergadering zijn een aantal voorstellen gedaan waarmee het bestuur aan de slag kon. 

Genoemde opties: samengaan met een andere vereniging, een oproep plaatsen op de diverse 

nieuwssites, de ledenlijst langslopen en mensen persoonlijk vragen om mee te doen in het bestuur. 

Aan het bestuur om de mogelijkheden te onderzoeken, het liefst gaan we als natuurvereniging 

Wierhaven verder. 

(Inmiddels heeft Bert Winters zich als bestuurslid gemeld en na telefonisch contact heeft een aantal 

leden belangstelling getoond voor een bestuursfunctie.) 

Na de pauze volgde een verslag van 25 jaar wadvogels tellen op en rond Wieringen. 

  

Wegens de beperkte hoeveelheid kopij en gebrek aan menskracht is er geen Meerkoet uitgekomen. 

Wel zijn er een aantal nieuwsbrieven verstuurd. We vermeldden onze activiteiten in de 

nieuwsbrieven, op de website van de vereniging, op de diverse nieuwssites en kranten in de regio en 

op Facebook. 

 

We nemen deel aan de Variantenstudie zoet-zoutovergang Den Oever, we zijn aanwezig geweest bij 

een overleg over de invulling van het waterberging plangebied bij Agriport en we zijn betrokken bij 

het traject om te komen tot een Visserij Ontwikkel Plan. 

De klusgroep heeft de oeverzwaluwwand nabij Den Oever weer gereed gemaakt voor het 

broedseizoen. De zwaluwen hebben er druk gebruik van gemaakt, alle openingen waren minimaal 

één keer bezet. 

We voerden met elkaar ook diverse tellingen uit. De vaste tellingen voor Sovon werden opnieuw 

gecoördineerd door Laurens van der Vaart (ganzen- en zwanentelling), Wim Tijsen (wadvogeltelling) 

en Robert Schouw (huiszwaluwen). Laurens, Robert en Wim blijven ook komend jaar deze activiteiten 

coördineren. In diverse gebieden van Staatsbosbeheer worden vlinders geteld, er wordt meegewerkt 

aan een graslandvlinderproject op Wieringen, er zijn leden betrokken bij de tellingen van de 

(winter)voedselakkers namens ANV Hollands Noorden en er worden in het voorjaar een aantal keren 

patrijzen geteld op Wieringen, ook namens ANV.  

Enkele van onze leden zijn nauw betrokken bij broedsuccessen van kerk- en steenuil. Tevens worden 

de weidevogels op Wieringen actief gemonitord.  

 

Alle leden en iedereen die op welke manier dan ook heeft bijgedragen aan Natuurvereniging 

Wierhaven in het jaar 2023: hartelijk dank. En laten we van harte hopen dat we het komend jaar, met 

nieuwe bestuursleden, weer verder kunnen als vereniging. 

 


